

Protokoll
Karlskrona landsbygds och skärgårdsråd (KLSR)
24 aug 2023

Plats: Mörrums Kronolaxfiske, konferensen

Närvarande

Britt Jämstorp (KD)	Rådets ordförande
Tor Billing (SD)	Rådets vice ordförande
Marco Gustavsson (C)	Ledamot
Marianne Peary	Landsbygdsutvecklare
Eva Stanlysson	Svängsta Samhällsförening
Lisbeth Klyft	Halasjöbygdens Hembygdsförening
Karoline Mattsson	Tararp – Nötabråne
Roy Johansson	Forneboda Bygdeförening
Marie Algotsson	Ringamåla Hembygdsförening
Christer Fasth	Hallo Mörrum
Monica Nobach	Svängsta Samhällsförening
Gunn-Marie Hugosson	Hallo Mörrum
Ulf Wilhelmsson	Hällaryds Skärgårdsförening
Staffan Olsson	Ringamåla Hembygdsförening
Tobias Folkesson	Hällaryds samhällsförening

Frånvaro

Jenny Ödman	Forneboda Bygdeförening
Fredrik Lantz	Åryds Bygdekommitté
Jan Olsson	Hällaryds Skärgårdsförening
Jonas Månsson	Hällaryds Samhällsförening
Emelié Olsson	Åryds Bygdekommitté
Andreas Marmolin	Halasjöbygdens Hembygdsförening

Utses att justera: Roy Johansson, Forneboda bygdeförening

§ 1. Mötets öppnande

Britt Jämstorp hälsade välkommen till kvällens möte och förklarade Karlshamns landsbygds - och skärgårdsråd möte öppnat.

§ 2. Val av justeringsperson

Karlshamns landsbygds och skärgårdsråd beslut **att** godkänna Roy Johansson, Forneboda bygdeförening, som justerare.

§ 3. Dagordning

Karlshamns landsbygds och skärgårdsråd beslut **att** godkänna dagordningen.

§ 4. Svar på tidigare ställda frågor

Väg 631 Ledningsgruppen har haft den uppe och det finns en plan att göra iordning och den ligger i trafikverkets plan för år 2026 – 2028. Halahult skall vara representerade i gruppen som pratar trafikfrågor.

Toaletterna på Tärnö – De har ett avtal att hålla en toalett öppen. Avtalet går ut inom kort och nytt avtal ska skrivas. Det har varit en del bekymmer med att toaletterna inte har fungerat så bra under försommaren.

Man har fått en toalett uppsatt vid Hundsjön men det fann inget avtal på den. – Marianne kollar upp den.

Buss till Östersjöfestivalen – Blekingetrafiken hade inga resurser för i år, till nästa år ska man se över det.

Hällaryds skola – 9 sept. skall projekteringen vara klar för att sedan gå till KSAU och sedan till KS så efter det så är det byggstart efter 6 mån.

Sen var det önskan om att ha fler möten. Just nu är det tre möten på våren och tre möten på hösten men Britt är öppen för att ha fler möten om vi känner att vi behöver det. Vad är det som gör att vi inte kan ha uppbokade möten? Orsaken är att ledningsgruppen har gjort ekonomiska övervägande och tagit det beslutet. Förut var det bara en politiker men nu är det tre. Det är stor skillnad mellan de olika råden och nu vill man göra det likadant. Tor tar med sig de frågor som vi diskuterar upp till ledningsgruppen för att kunna påverka. En synpunkt som kom fram var att om vi skall ha snabbinkallade möten kan det vara svårt då man många redan är uppbokad. Det är också ett behov av att vid större frågor att man är en mindre grupp men vi kommer kalla alla till nästa möte. Om vi har tre träffar i höst så kan vi göra en utvärdering efter det och diskutera frågan på nytt.

Om vi ska vara två från varje ort så är det upp föreningen att bestämma om man vill skicka två personer. Det som styr är vilket behov man har på lokal nivå. Christer tycker att det var en bra punkt men det kan vara lite länge innan man får svar på sina frågor. Är de några frågor som man känner behöver svaras på snabbare så skickar Marianne ut det.

§ 5 Rapporter från KS

Det har inte varit något KS möte men det har varit Kommunstyrelsens näringslivs- och samhällsbyggnadsutskott (NSU) möte. Våra pengar gick igenom så utbetalning sker inom kort.

Det var uppe ett bygglov, där det var en person som ville bygga ett hus på samma sida om vägen som en lada ligger. Det betyder att man bygger på jordbruksmark. Bygglov beviljades då man ansåg att jordbruksmarken inte var produktiv. Det har blivit mycket strängare att man inte får bygga på Jordbruksmark.

Budgetarbetet är klart och nästa vecka blir det presskonferens.

§ 6. Ekonomi

Vi har fått in ansökningar gällande administrationsbidrag á 2000 kr från, Hallo Mörrum. **Mötet beslutade att bevilja ansökningen.**

Vi har fått in ansökningar gällande administrationsbidrag á 2000 kr från, Ringamåla hembygdsförening. **Mötet beslutade att bevilja ansökningen.**

Vi har fått in ansökningar gällande projektbidrag från Ringamåla hembygdsförening och Ringamåladagen, 9300kr. **Mötet beslutade att bevilja ansökningen.**

Vi har fått in ansökningar gällande projektbidrag från Svängsta samhällsförening och Svängstadagen, 8000 kr. **Mötet beslutade att bevilja ansökningen.**

Nästa möte för NSU är den 12 sept.

§ 7. Stipendiet

Stipendiet, där har vi bara fått in två bidrag, Halahult och Svängsta. Hur gör vi med detta? Marco hade ett förslag att man kanske skulle prisa ett projekt istället. Alla tyckte att det var ett bra förslag då det stärker även föreningslivet. **OBS! Till nästa möte den 12 oktober måste era nomineringar vara inne.**

§ 8. Allmän rapportering/På gång

I Matvik planeras det att byggas fler sjöbodar på parkeringsplatser. Det är redan nu problem med parkeringar. Man skulle behöva bygga parkeringar först och sedan därefter nya sjöbodar. Se bifogat dokument.

Svängstadagen – i år kommer det att vara fokus på barn och ungdomar – Uppfinnarverkstaden kommer att ha spännande aktiviteter för både barn och vuxna. Det har blivit ett stort samarbete med andra föreningar och Trädgårdsföreningen kommer också att vara med.

En synpunkt som kom upp var att man känner att det är för lite kännedom hos politiker och tjänstemän om landsbygden. Vi vet inte vad politiken har för program och det skulle vara bra om man uppför ett landsbygdsprogram.

De tidigare arbetsgrupper som vi arbetade med var bra men det arbetet har av olika anledningar runnit ut i sanden. Mötet tyckte att vi tar nya tag och planerar för en ny omgång med Metaplan. Marianne kollar upp och återkommer i frågan.

Ringamåla – där planerar man för fullt för Ringamåladagen första helgen i sept. Man håller också på mycket med Nissagården och man börjar få iordning en nu. Just nu håller man på med vatten frågan och då dök frågan om indragning av bredbandet också. Staffan kollar upp kostnaderna för indragningen och återkopplar till Marianne.

Hällaryd – De har haft besök av Magnus Gärdebring och de tycker att det är bra att politikerna är ute och besöker oss. Det var två frågor som var aktuella, dels var det ödetomten som behöver göras iordning och sedan är det lekplatsen är en brännande fråga även i Hällaryd. I Elisberg finns en lekplats som man planerar att lägga ned men då blir det väldigt långt för barnfamiljerna att åka.

Man fick lägga ned Hällarydsdagen i år för att det inte var tillräckligt med aktiva som var intresserade av att driva den. Istället har man satsat på nischade event som till helgen då man ska ha allsång.

Marco berättade att ombyggnationerna i gamla kommunhuset Hällaryd håller på för fullt och inom kort så är det snart två lägenheter klara för inflyttning.

Sedan har man haft möte i Länsbygderådet och då kom projektet– Norr om E22 – medfinansiering börjar bli klar i de flesta kommuner. Man fick även en inblick av Blekinge arkipelags projekt, Jordmån – det är ett nytt varumärke för hållbart producerade livsmedel i Blekinge.

Blekinge arkipelag håller på med många olika projekt och bara under 2022 så har man dragit in ca 25 miljoner kronor i projekt pengar.

Marco tog också upp att han och Roy har arbetat med kyrkogårdsvandringar i sommar och det man kommit fram till under arbetets gång är att det är svårt med uppsagda gravar (i Mörrum 600 st.) Vår historia på kyrkogårdarna försvinner pga att många säger upp sina gravar. Länsstyrelsen vill gärna att gravarna står kvar så att kyrkogårdarna inte blir ödsliga. Då uppstår ett problem, om stenarna är kvar betalas skötsel av medlemmarna och tas stenen bort betalas skötsel av ytan av alla genom begravningsavgiften. För lantortsförsamlingarna med minskat invånarantal och minskat antal medlemmar blir detta ett stort problem. Marco har därför gjort en skrivelse om detta problem och vill att alla skall vara med och betala skötsel av kyrkogårdar även om man låter stenarna vara kvar. Han har ställt skrivelsen till Mörrums hembygdsförening och när de har bifallit den och sen skickades den vidare till Blekinge hembygdsförbund. De har i förra veckan bifallit den och skickat den till Sverige hembygdsförbund och Länsstyrelsen i Skåne som har tillsyn av våra kyrkogårdar.

Det har under sommaren också varit bekymmer med Ringamåla lekplats. Där har tendensen varit att när något går sönder så tar man bort det och förskolan behöver ju ha en väl fungerande lekplats för barnen. En del är iordninggjort men inte allt. Vi fortsätter bevaka frågan så att vi har säkra lekplatser även på landsbygden. Det som behövs är årliga tillsyningar av platserna och det kan det inte ha skett här eftersom många av sakerna var ruttna med stora spikar som stack upp.

Christer berättade att det under sommaren varit mycket turister i och omkring Mörrum. Det kommer att vara ett större möte under hösten om hur man skall arbeta med Mörrumsån och Marianne ser till att representanter från Hallo Mörrum blir kallade.

Christer hade lämnat in ett medborgarförslag gällande att belysa ett berg som man nu har sprängt fram i och med den nya cykelvägen. Man måste få minst 75 röster för att det skall behandlas av politiken. Förslaget ligger ute på hemsidan i två månader. Christer frågade om det var rätt väg och gå? Ja, det var det och man kan även ta kontakt med politiken för att framföra sina önskemål.

Karoline tog upp att det varit många inbrott på landsbygden mot Elsebråne med omnejd. Bland annat har Sörgården blivit av med alla solceller (ouppackade) och en annan har blivit av med ett sågverk. Nu har man tittat på att skapa någon form av grannsamverkan. Det man gjort är att skapat en grupp på FB som heter Elsebråne med omnejd, för att kunna varna om det är något på gång som inte känns ok.

Marianne Inbjudan till Sydostleaders dag i Bräkne Hoby den 1 sept. SydostLeader, tillsammans med regionala och lokala projektaktörer, genomför fredagen den 1 september en Landsbygds- och skärgårdsdag i Årets Landsbygdskommun Ronneby och närmare bestämt Hoby Ekbacke.

<https://www.netigate.se/ra/s.aspx?s=1155357X387799908X19813>

Gårdsbutiksrundan går av stapeln den 9 – 10 september och det är en del nyheter på gång i år.

Brännpunkt landsbygd den 9 nov, planering pågår för fullt.

Glöm inte att anmäla in aktiviteter till riksantikvarieämbetet gällande Kulturarvsdagen samma helg som Gårdsbutiksrundan. <https://www.raa.se/evenemang-och-upplevelser/kulturarvsdagen/>

Glöm inte heller att så fort ni ska ha någon aktivitet som är publik, anmäl det till Visit Karlshamn. Det kostar ingenting. <https://visitkarlshamn.se/>

§ 9. Övriga frågor

Skärgården – där finns problem med sjöräddningssällskapet man har stängt. Det drabbar de som rör sig i skärgården. Kan denna grupp påverka? Trycka på kan vi göra. Sjøräddningssällskapet var på väg att etablera sig men de ville inte. Nu har konflikten kommit upp till nytta. Ulf skriver fram ett förslag som skickas ut till alla för behandling för att vi sedan skall skicka det vidare.

Svängsta samhällsförening har bjudit in politiken för att diskutera Svängsta och framtiden. Det är i huvudsak två frågor som de vill ha svar på och den ena är "Vad händer med badet"? Just nu är det en förfärlig plats, byggarbetsplats. Man vill också veta vidare om utegymet och lekplatsen. Olofström är ett föredöme vad det gäller lekplatser. Samhällsföreningen har förslag på hur man vill ha det på orten.

Sen hade Roy tagit upp några frågor och en kan vi behandla ikväll - Blåljusfrågan – det är svårt fortfarande bekymmer trots GPS i bilarna om att man hittar rätt för sjuktransporter och andra uttryckningar. Det finns flaskhalsar som vi behöver arbeta bort. Vi diskuterade frågan och kom överens om att vi bjuder in Räddningstjänsten – Magnus Kärvhag till vårt nästa möte för att få veta mer om verksamheten och det dagsaktuella läget.

§ 10. Nästa möte

Nästa möte, 12 oktober, 18.30 -20.30, Forneboda

Ordförande

Britt Jämstorp

Justerare

Roy Johansson, Forneboda bygdeförening